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Polismyndigheten
Polisregion Syd

Möte i regionpolisråd Syd
Datum for mötet

20 december 2022

Klockan

13.00-16.00
Plats

Kristianstad

Kallade

Maria Ixcot Nilsson (s)
Magnus Pettersson (s)
Lena Wallentheim (s)
Joakim Pohlman (s)
Daniel Jönsson Lyckestam (m)
Jan R Andersson (m)
Katarina Brännström (m)
Nicolas Westrup (sd)
Marlen Ottesen (sd)
Johan Wifralius (sd)
Christina Davidson (c)
Hedvig Åkesson (kd)
Momodou Malcolm Jallow (v)
Pierre Månsson (l)
Eva-Lena Ulvsfält (mp)

Närvarande

Lena Wallentheim (s)
Joakim Pohlman (s)
Daniel Jönsson Lyckestam (m)
Eva-Lena Ulvsfält (mp)
Marlen Ottesen (sd)
Hedvig Åkesson (kd)
Pierre Månsson (l)

Övriga närvarande
Jarl Holmström
Viveka Smidvall
Jimmy Arkenheim
Johan Höglund, NOA
Pia Lundmark, NOA
Jenny Ström
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1 Fastställande av dagordning och val avjusterare

Jarl Holmström, bitr. regionpolischef, hälsade de närvarande
välkomna. Till justerare utsågs Joakim Pohlman (s). Jenny
Ström informerade om att protokollet för den 27 september
kommer att skickas ut på nytt för justering med anledning av
skrivfel för statistikuppgift.

2 Verksamhetsinformation och operativ lägesbild
Jarl Holmström inledde punkten med att informera om att poli-
sen nationellt har tilldelats mer medel som ska öka förutsätt-
ningama för myndigheten att genomföra sitt uppdrag. Under de
två kommande åren kommer region Syd att bli cirka 700 medar-
betare fler.

Vidare återgavs de medieuppgifter som rör ett antal höga chefer
inom myndigheten. Dessa påverkar förtroendet externt men
också internt. Det förs många diskussioner och det finns också
mycket frågor hos polisanställda om dessa uppgifter som fram-
kommit i media. Jarl beskrev vad som gäller när det finns miss-
tanke om att en anställd har gjort något fel eller brottsligt. Det
gavs också en beskrivning för vad som gäller kring privata re-
lationer mellan polisanställda. Det finns inga direkta regler om
relationer men det finns vägledning i myndighetens etiska po-
licy, vad det gäller jäv. I denna framgår det attjävsfrågor bör
diskuteras och hanteras med närmsta chef så snart det är möj-
ligt. Det gäller även vid olika personliga relationer som på nå-
got sätt kan påverka tjänsteutövningen.

Jarl berättade att Brottsförebyggande rådet har tilldelat riskredu-
cerande insatser (RRI) som startade i en pilotstudie 2018 i reg-
ion Syd första pris i den svenska deltävlingen av European
Crime Prevention.

Information lämnades också för det pågående arbetet kring till-
växten 2023/2024. Regionen har under hösten bl.a. haft tre ar-
betsgrupper med uppdraget att ta fram bemanningsförslag inom
olika områden som är kopplade till de övergripande målen samt
de tre nya delmålen som har fokus på det grova våldet. Det på-
går också intensivt arbete med att förbättra uppföljningen.
Denna ska framöver utgöras i högre grad av mätbart resultat av
önskade effekter än av resultat för genomförda aktiviteter.

Sverige tar över stafettpinnen för EU-ordförandeskapet och ar-
betet med att leda Europeiska unionens råd den första halvan av
2023.1 nuläget bedöms detta inte generera en hög risknivå. Den
övergripande inriktningen är att säkra att möten kan genomföras
och den särskilda händelsen Consilium har till uppgift att
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säkerställa den allmänna ordningen och säkerheten vid arrange-
mången.

Det säkerhetspolitiska läget har aktualiserat vår beredskapspla-
nering men också genererat en utbyggnad av diverse planer och
tester av olika slag. I region Syd har vi exempelvis prövat verk-
samheten för korta el-bortfall.

3 Händelserna vid Latinskolan i Malmö

Johan Höglund och Pia Lundmark, nationella taktiska rådet
NOA, presenterade utvärderingen av polisens hantering av hän-
delsema vid Malmö Latinskola som ägde rum den 21 mars
2022.

Bakgrunden till utvärderingen var en hemställan till den nation-
ella operativa ledningsgruppen från region Syd för händelsen på
Latinskolan i Malmö. Hemställan byggdes sedan ut till ett större
uppdrag där myndigheten har gjort en utvärdering för "våld i
skolmiljö". Resultatet av utredningen redovisades på mötet för
ledamöterna.

4 Strategiska verksamhetsplanen
Anna Bjärenlöv, regionkansli Syd, informerade om revide-
ringen av polisens strategiska verksamhetsplan (SVP) samt reg-
ions Syds strategiska iiu-iktning.

Punkten inleddes med en övergripande beskrivning av de olika
beståndsdelarna i verksamhetsplanen. Därefter gavs en infonn-
ation om de förändringar som är föreslagna för kommande
SVP. Förslag som finns är bl.a. att de tre långsiktiga målen lig-
ger kvar men att det tillkommer tre nya delmål med fokus det
grova våldet. Annan förändring är integrering av kompentens-
försörj ningsplanen.

Utgångspunkten i arbetet med revideringen av regionens strate-
giska verksamhetsplan är att minska antalet aktiviteter och an-
vända nationella delmål och nyckelaktiviteter från SVP som
regionala delmål och aktiviteter. Till detta integreras regionens
visionsarbete 2030 och den regionala kompetensförsörjnings-
planen. Det ska också bli en tydligare koppling till strategier,
uppdragskompassen och miljöarbetet.
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5 Information från nationella insynsrådet

Joakim Pohlman (s) återkopplade från nationella insynsrådet.

Ledamöterna hade bl.a. fått beskrivning för lägesbilden i Söder-
tälj e och de insatser som görs för situationen. Det hade även
lämnats information om polisens arbete utifrån kommande EU
ordförandeskap. En punkt rörde arbetet för sexuella övergrepp
mot barn internationellt och hur polisen använder överskotts-
material i utredningsarbetet. Ledamöterna hade också fått in-
formation om kameraprojektet, införande av nytt tjänste vapen
och utvecklingen inom skyddsutrustning.

6 Särskilda utredningar

Viveka Smidvall, utredningsenheten Malmö, presenterade sta-
tistik och analys för den gångna mandatperioden. Bland annat
visade de grafiska bilderna för utvecklingen av antalet anmäl-
ningar till särskilda utredningar (SU) och antalet anställda att
den ökade mängden anmälda ärenden korrelerade med tillväx-
ten av personal. Viveka visade också statistiska översiktsbilder
för fokusområdet arrester samt för narkotika- och ingripande
ärenden.

Under innevarande år, 2022, har tjänstefel utgjort den största
anmälningskategorin och våldsbrott har varit den näst största.
Det har varit fler fällande domar under 2022 vid jämförelse med
2021. Det som gett förbättrade förutsättningar för utredningsar-
betet har varit tillskapandet av en Bildanalysenhet. Andra för-
ändringar som skett under året har varit att det har bildats en ny
utredningsenhet i Uppsala med geografiskt ansvar för Polisreg-
ion Mitt och Stockholm.

Viveka presenterade också händelser eller förändringar som tro-
ligen kommer att påverka SU:s verksamhet för åren 2023 -
2026. Exempelvis får vi ökat internationellt samarbete, Norden
- Europa/ICIN. Vidare att Sverige är ordförandeland för EU vå-
ren 2023. Även tekniklyftet, såsom kameror, bildanalys, IT-
forensik och hemliga tvångsmedel förmodas att ge ytterligare
effekt för utredningarna framöver.
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7 Polisen i media

Rasmus Korsvall, KA Syd, inledde med en kort presentation av
om sig själv. Han är nytillträdd kommunikationschef i Syd.

Medierapporteringen för region Syd har varit på normal nivå
under november. Polisområde Kalmar Kronoberg hade under
vecka 47 en viss ökad rapportering och den rapporteringen
kopplas till ett mord i Växjö och en dödsolycka på Öland. Det
som fick ökat genomslag medialt under perioden var åtalet i ett
stort narkotikaärende.

I övrigt har det varit ett jämnt flöde i rapporteringen kring resul-
täten av våra trygghetsmätningar. Det publicerades nära 100 ar-
tiklar om våra olika trygghetsmätningar i region Syd. Det över-
gripande resultatet i mätningar för regionen visar bland annat att
fler känner sig trygga ute sent på kvällen, något färre uppger
också att de inte utsatts för något brott jämfört med förra året
och så har anmälningsgraden sjunkit något.

Rasmus gav också en liten inblick i framtiden. Rapporteringen
för åtalet i det stora narkotikaärendet antas fortsätta under peri-
oden som tingsrättsforhandlingen pågår. Det pågår just nu en
kampanj i sociala medier med syftet att få allmänheten att an-
söka om sina pass under de första månaderna av 2023. Detta för
att på sikt kunna minska belastningen i april som brukar vara
högsäsong för passansökningar. Passfrågan bedöms vara fortsatt
aktuell även i media under slutet av 2022 och början av 2023.

10 Nästa möte och avslutning
Nästa möte kommer att vara den l februari 2023.

Samtal fördes om förslag till mötesplanen för 2023. Vi kom
överens om att det inledande mötet för året ska vara ett möte på
polishuset i Kristianstad men att det därefter ska genomföras två
studie- och/eller verksamhetsbesök under våren respektive hös-
ten. Besöken bör med fördel även spridas geografisk inom reg-
ionen. Lämnade förslag var besök är gränspolisen, rytteriet och
specialsökhundar, arresten samt polishögskolan.

Jarl Holmström avslutade mötet, tackade de närvarande och
önskade samtliga en god jul och en fin avslutning på året 2022.
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Vid protokollet: Justeras
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